
 

 

 

MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA 

DE L’AJUNTAMENT DE LA RÀPITA PER DESTINAR A LES 

TERRES DE L’EBRE ELS RECURSOS OBTINGUTS PER 

L’IMPOST SOBRE LES CENTRALS NUCLEARS.  

 

En el pressupost de la Generalitat de Catalunya d’aquest any hi figura un 

nou impost relacionat  amb les activitats de producció, emmagatzematge i 

transformació d’energia elèctrica d’origen nuclear, provinent de les centrals 

nuclears d’Ascó i Vandellòs. 

 

Segons fons de la mateixa Generalitat aquest impost permetrà recaptar 

aproximadament uns 120 milions d’euros anuals. La llei 2/2021 del 29 de 

desembre estableix que solament el 20% dels ingressos recaptats s’han de 

destinar a nodrir un fons per a finançar actuacions de desenvolupament 

socioeconòmic de transició energètica justa de les zones afectades per 

l’impacte ambiental de la producció d’energia elèctrica nuclear.  

 

Les comarques de l’Ebre patim una falta d’inversió per part del govern de 

la Generalitat, sostinguda en el temps, molt per sota de la mitjana catalana. 

En aquest pressupost 2022 solament hi ha prevista una inversió de 34 

milions d’euros, el que suposa 175,53€/ habitant, molt lluny dels 423,84 

€/h. del Camp de Tarragona i dels 194,58 €/h. de tota Catalunya, es per 

aquest motiu que es fa necessari revertir aquesta situació, i per tant aquesta 

és una oportunitat per retornar al territori allò que és mereix i li pertoca. 

 

Resulta llavors poc raonable i no gaire comprensible que un impost que es 

genera a la zona i que grava els efectes ambientals, en un 80% vagi a 

revertir en altres comarques que no són les més directament afectades, i 

quant a més a més aquestes comarques nostres tenen una falta de 

desinversió i d’industrialització evident i indiscutible. 

 

Aquest recursos econòmics haurien de servir per impulsar aquelles 

inversions que necessitem, especialment a les zones més properes a les 

nuclears, per assegurar la diversificació econòmica, així com la necessitat 

d’impulsar un pla d’industrialització que hauria de potenciar la innovació i 



la recerca potenciant la creació de nous centres tecnològics a les nostres 

comarques.   

 

 

Pels motius anteriorment exposats, el grup socialista proposa al Ple 

l’aprovació dels següents: 

 

ACORDS 

 

1. Demanar al Govern de la Generalitat que destini a les comarques 

ebrenques  60 milions d’euros anuals, el que suposa el 50% dels 

recursos recaptats per l’impost sobre les centrals nuclears.  

2. Impulsar, en el termini màxim de sis mesos, conjuntament amb els 

ajuntaments i agents territorials i econòmics, un pla 

d’industrialització de les Terres de l’Ebre. Aquest pla ha d’incloure 

un calendari d’inversions i d’actuacions concretes a tal efecte. 

    

3. Traslladar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, a 

la presidenta del Parlament de Catalunya així com a tots els grups 

parlamentaris, a la Diputació de Tarragona i als Consells Comarcals 

de les Terres de l’Ebre i les Comarques Tarragonines. 

 

 

La Ràpita a 18 de juliol de 2022 

 

 

       Rosa Anglés Ballester 

       Portaveu del grup municipal Socialista 

  

 

 

 

 


